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آگهی ابلاغ اتهام
به استناد ماده 17 آیین نامه اجرایی قانون رسیدگی به تخلفات اداری 

و ماده 73 قانون آیین دادرســـی دادگاه هـــای عمومی و انقلاب در 

امور مدنی، بدینوســـیله به آقای بهروز اسکندرنیا، ابلاغ می گردد که 

پرونده اتهامی ایشان دایر بر ارتکاب غیبت غیرموجه در هیات بدوی / 

تجدیدنظر رسیدگی به تخلفات اداری کارمندان وزارت راه و شهرسازی 

)شعبه 3 مرکز( مطرح و در حال رسیدگی می باشد. 

این آگهی در یک نوبت منتشـــر می شود، نامبرده می تواند حداکثر 

ظرف مهلت 10 روز از انتشار آگهی لایحه دفاعیه کتبی خود را به دفتر 

هیات، به نشانی تهران – میدان آرژانتین – ابتدای بزرگراه آفریقا- دست 

راســـت فرعی اول – ساختمان مرکزی وزارت راه و شهرسازی – طبقه 

دوم بال جنوبی – اتاق 207 تسلیم نماید. 

بدیهی است پس از انقضای مهلت مذکور موضوع اتهام، ابلاغ شده 

محســـوب و هیات طبق مقررات به موضوع رسیدگی و تصمیم لازم را 

اتخاذ خواهد نمود. 

وزارتراهوشهرسازی

مرکزنوسازیوتوسعهمنابعانسانی

شمارهشناسه143638۰

شمارهم.الف3912

آگهیقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقد

سندرسمی

نظر به دستور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت و ساختمان های فاقد سند 

رسمی مصوب 1390/9/20  و برابر رای شماره 140160310013011994 

مورخ 1401/07/26 هیات قانون تعیین تکلیف موضوع ماده یک قانون مذکور 

مستقر در واحد ثبتی چمستان تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقا / خانم 

میترا داودیان فرزند محمدآقا نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی 

به مساحت 275/55 مترمربع به شماره پلاک 244 فرعی از 28 اصلی واقع در 

قریه رمشی بخش 1 خریداری شده از آقا/خانم شهسوار حبیبی مالک رسمی محرز 

گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمان های فاقد سند رسمی و ماده 13 آیین نامه مربوطه این آگهی در دو 

نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی/سراسری در شهرها منتشر و 

در روستاها رای هیات الصادق تا درصورتی که اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده 

اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق 

در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید 

اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 

دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره 

ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی 

دادگاه است و درصورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی 

تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور 

سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 

تاریخانتشارنوبتاول:14۰1/1۰/17

تاریخانتشارنوبتدوم:14۰1/11/۰1

م.الف-1437۰97

عینالهتیموری–رئیسادارهثبتاسنادواملاکچمستان

آگهیموضوعماده3وماده13آییننامهقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیو

ساختمانهایفاقدسندرسمی

نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

مصوب 1390/9/20 املاک متقاضیانی که در هیئت موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در 

واحد ثبتی نوشهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض آنان محرز و رای لازم صادر گردیده 

جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد. 

املاک متقاضیان واقع دربخش سه ثبت آمل – دهستان دشت سر

28- اصلی )قریه فیروزکلا(

720 فرعی آقای اسماعیل کیانی در ششدانگ یک قطعه زمین با ساختمان احداثی به مساحت 

962/8 مترمربع خریداری شده بلاواسطه ازعباس کیانی نسق زراعی به شماره 36905 مورخ 

1345/07/23 دفتر 49- آمل

لذا به موجب ماده 3- قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

و ماده 13 آیین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه محلی 

کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها علاوه بر انتشار آگهی رای هیئت الصاق تا درصورتی که 

اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها 

از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ 

نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 

عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 

اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و درصورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل 

نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت 

به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه به متضرر به دادگاه نیست. 

بدیهی است برابر ماده 13 آیین نامه مذکور در مورد قسمتی از املاکی که قبلا اظهارنامه ثبتی پذیرفته 

نشده واحد ثبتی با رای هیئت پس از تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید حدود مراتب را در اولین آگهی 

نوبتی و تحدید حدود به صورت همزمان به اطلاع عموم می رساند و نسبت به املاک در جریان ثبت 

و فاقد سابقه تحدید حدود واحد ثبتی آگهی تحدید حدود را به صورت اختصاصی منتشر می نماید. 

تاریخانتشارنوبتاول:14۰1/1۰/17-تاریخانتشارنوبتدوم:14۰1/11/۰1

حسنصالحی–رئیسادارهثبتاسنادواملاکآمل م.الف-1436652

مدرک موقت تحصیلی مهران طایفه فرزند فرخ اله دارای شناسنامه به شماره 5368 صادره 
از تهران رشته کارشناسی  مهندسی برق قدرت صادره از دانشگاه آزاد اسلامی واحد ساوه 
مفقود گردیده و فاقد اعتبار است. از یابنده تقاضا می شود گواهینامه مذکور را به آدرس: 
استان مرکزی- ساوه-کیلومتر 4جاده نورعلیبیک- شهرک دانشگاهی خاتم الانبیاء)ص( 

دانشگاه آزاد اسلامی واحد ساوه به صندوق پستی39187-366  ارسال نماید.

شماره  به  شناسنامه  دارای  حبیب اله  فرزند  فرزعلیان  منصور  تحصیلی  موقت  مدرک 
28072 صادره از تهران رشته حقوق خصوصی صادره از دانشگاه آزاد اسلامی واحد ساوه 
مفقود گردیده و فاقد اعتبار است. از یابنده تقاضا می شود گواهینامه مذکور را به آدرس: 
استان مرکزی- ساوه-کیلومتر 4جاده نورعلیبیک- شهرک دانشگاهی خاتم الانبیاء)ص( 

دانشگاه آزاد اسلامی واحد ساوه به صندوق پستی39187-366  ارسال نماید.

مدرک فارغ التحصیلی محمود بختیاری نژاد فرزند فریدون به شناسنامه 277  صادره از 
اهواز در مقطع کارشناسی ارشد رشته تحصیلی خاک شناسی صادره از واحد دانشگاهی 
فاقد  و  است  گردیده  مفقود  مورخ 1393/2/14  شماره 159050300414  به  اهواز 
اعتبار می باشد. از یابنده تقاضا می شود اصل مدرک را به دانشگاه آزاد اسلامی واحد اهواز 
به نشانی اهواز فلکه کارگر )فرهنگشهر( خیابان کارگر جنوبی کدپستی61349-68875 

و صندوق پستی 1915 ارسال نماید.

ملی  کد  با  صفرعلی  فرزند  پارسانیا  حسین  اینجانب  فارغ التحصیلی  مدرک 
2248723271  صادره از کردکوی در مقطع کارشناسی پیوسته رشته زراعت صادره از 
دانشگاه آزاد اسلامی گرگان مفقود و فاقد اعتبار می باشد . از یابنده تقاضا می شود اصل 
مدرک را به نشانی گرگان  بزرگراه شهید کلانتری خیابان دانشگاه آزاد اسلامی اداره  امور 

دانش آموختگان دانشگاه آزاد اسلامی گرگان ارسال نماید.

کلیه مدارک خودرو شامل برگ سبز، سند، بیمه نامه و کارت خودرو پراید مدل 87 به رنگ 
سفید به شماره موتور 2223154 و به شماره شاسی S  1412287534416 و به شماره 
پلاک 14 – 512 و 37 به نام مرضیه ناصری مبین مفقود و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

آگهی مناقصه
دانشگاهآزاداســـلامیواحدعلوموتحقیقاتاز پیمانکاران دارای 

گواهینامه صلاحیت از سازمان برنامه و بودجه کشور برای دریافت اسناد 

ارزیابی توان اجرای کار با مشخصات ذیل دعوت می نماید.

الف-موضوعمناقصه:

تکمیل عملیات اجرایی طرح آبرسانی )آب شرب وآبیاری فضای سبز(

ب-کارفرمادانشگاهآزاداسلامیواحدعلوموتحقیقات

• محل اجرای کار تهران - انتهای بزرگراه شـــهید ســـتاری شـــمال - 

میدان دانشـــگاه - بلوار شهدای حصارک - دانشگاه آزاد اسلامی واحد 

علوم و تحقیقات می باشد.

ج-رشتهوگروهپیمانکار:پایه1تا4دررستهآب

د–مدتاجرایکار:7ماهشمسی

ه–دستگاهنظارت:مهندسینمشاورآبسو

• داوطلبـــان می توانند از تاریخ نشـــر آگهی به مـــدت 15 روز کاری 

در ســـاعات اداری بـــا ارائه فیش واریزی به مبلـــغ 1.000.000 ریال 

)غیرقابل استرداد( به شـــماره حساب 0115860823008 )شماره 

شـــبا IR 24 0190 0000 0011 5860 8230 08( با شناسه واریز 

41920200000000145 نزد بانک صادرات به نام دانشـــگاه آزاد 

اســـلامی واحد علوم وتحقیقات برای دریافت اسناد مناقصه به نشانی: 

تهران – انتهای بزرگراه شـــهید ستاری شمال – میدان دانشگاه – بلوار 

شـــهدای حصارک – دانشـــگاه آزاد اســـلامی واحد علوم وتحقیقات - 

ســـاختمان بلوک یک آموزشی – طبقه ششـــم - اتاق 601 – اداره امور 

پیمان ها و مهندســـی تأمیـــن )تلفن تمـــاس: 44865131( با ارائه 

معرفی نامه کتبی و کارت شناسایی معتبر مراجعه نمایند.

• محل تحویل پاکت های لاک و مهرشده، دانشگاه آزاد اسلامی واحد 

علوم وتحقیقات - ســـاختمان علوم انســـانی - طبقه چهارم شـــمالی - 

دبیرخانه اداره کل حراست )تلفن: 44865236( می باشد.

• مهلت دریافت اســـناد مناقصه و همچنین تحویل پاکت های اسناد 

مناقصه تا پایان وقت اداری )ســـاعت 14:50( روز چهارشـــنبه مورخ  

1401/11/05 می باشد.

• هزینه درج آگهی در روزنامه ها به عهده برنده مناقصه می باشد.

• مناقصه گذار در رد یا قبول پیشنهادات دارای اختیار تام می باشد.

تاریخ درج آگهی در روزنامه ها روز شنبه 1401/10/17 می باشد.

آگهی مزایده عمومی
دانشگاهآزاداسلامیواحدتبریزدرنظر دارد تعداد 3 دستگاه وسایط نقلیه مازاد خود به شرح ذیل را: 

توضیحاتمحلبازدیداعتباربیمهشمارهانتظامیمدلنوعخودروردیف
سالممجتمع واحد تبریزدارد25-227ع139023مینی بوس اویکو1

سالممجتمع واحد تبریزدارد15-213ط138857آمبولانس سایپا سالار2

از طریق برگزاری مزایده عمومی به فروش رساند. واجدین شرایط می توانند جهت دریافت اسناد مزایده به دبیرخانه کمیسیون معاملات واقع در ضلع شرقی اتوبان پاسداران، مجتمع 
دانشگاه آزاد اسلامی واحد تبریز، ساختمان اداری طبقه سوم یا دانلود از طریق سایت دانشگاه آزاد اسلامی واحد تبریز به آدرسwww.iaut.ac.ir  سامانه اداری و مالی –سامانه تدارکات 

درمزایده شرکت نمایند. لازم به ذکر است به مدارک فاقد فیش ترتیب اثر داده نخواهد شد. مراجعه نمایند.
شرایط:1- هزینه خرید اسناد مبلغ پانصد هزار ریال می باشد که شرکت کننده ملزم به واریز مبلغ مذکور به شماره حساب 0104139330003  شناسه 13410149 و قرار دادن فیش 

آن در اسناد مزایده می باشد.
2 -  شـــرکت کننده در مزایده ملزم به واریز مبلغ 20.000.000 ریال برای هریک از خودروها جهت شـــرکت در مزایده به حســـاب ســـپرده دانشـــگاه آزاد اسلامی واحد تبریز به شماره 

)0104139330003( سیبا )شناسه واریز 13410257( نزد بانک ملی دانشگاه آزاد اسلامی تبریز می باشد. به پیشنهادهای فاقد فیش ترتیب اثر داده نخواهد شد.
3- شرکت کنندگان در مزایده می توانند از خودروی مورد نظر در دانشگاه آزاد اسلامی واحد تبریز بازدید نمایند.

4- هزینه آگهی روزنامه و هزینه کارشناسی به عهده برنده مزایده می باشد.
5- درصورت انصراف برنده مزایده فیش سپرده شرکت در مزایده به نفع دانشگاه ضبط خواهد شد.

7- دانشگاه در رد یا قبول پیشنهادات مختار است.
8-شرکت کنندگان در مزایده می بایست مدارک خود شامل: فیش خرید اسناد و فیش سپرده شرکت در مزایده برای هر کدام از خودروها و کپی شناسنامه و کارت ملی خود را در پاکت 

سربسته و مهرشده )همان مهر و امضاء مزایده( پس از چسب زدن کامل به در پاکت و قید موضوع مزایده در روی پاکت در زمان مقرر به دبیرخانه دانشگاه آزاد تحویل نمایند.
9-  پیشنهادات مبهم، مشروط و مخدوش و فاقد سپرده در مزایده شرکت داده نخواهد شد.

10-  شرکت در مزایده و دادن پیشنهاد به منزله قبول اختیارات و تکالیف مزایده گذار برابر مقررات آیین نامه معاملاتی دانشگاه است. 
11-  آخرین مهلت خرید اسناد و تحویل مدارک حداکثر 10 روز کاری از تاریخ درج آگهی می باشد.

12 - قید نام، نام خانوادگی، شماره تماس و تاریخ تکمیل برگ های مزایده روی پاکت الزامی می باشد.
13 – درصورتی که برندگان اول و دوم و سوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند مبلغ واریزی سپرده شرکت در مزایده به نفع دانشگاه ضبط خواهد شد.

اجلاس روسای دانشـــگاه ها، پژوهشگاه ها و پارک های علم و فناوری 

کشـــور پنجشـــنبه و جمعه 15 و 16 دی ماه در سازمان پژوهش های 

علمی و صنعتی ایران برگزار شد تا از این طریق مسائل مختلف آموزش 

عالی با حضور مســـئولان آموزش عالی در سازمان پژوهش های علمی 

و صنعتی مطرح شـــود. اجلاسی دوروزه که برخلاف دوره های گذشته 

حضور روسای دانشگاه ها در آن پررنگ نبود. به طوری که در روز اول جز 

برخی چهره ها مانند رئیس دانشگاه علامه طباطبایی، صنعتی شریف و 

الزهرا حتی روسای دانشگاه های مطرح پایتخت هم حضور نداشتند؛ 

هر چند به نظر می رســـد برخی از روســـای تهرانی ترجیح داده اند روز 

دوم در این اجلاس شرکت کنند، اما حضور کمرنگ و البته عدم اجازه 

حضور خبرنگاران در برخی از پنل های اجلاس را باید از حواشی جالب 

آن دانســـت. نکته دیگر این اجلاس، اعتراف مسئولان آموزش عالی به 

شـــتاب علمی کشورهای همســـایه به ویژه عربستان و البته جا ماندن 

ایران از جذب دانشجوی بین المللی در مقابل کشورهایی مانند ترکیه 

اســـت. موضوعی که نشان می دهد باید به صدای زنگ هشدار علمی 

کشور توجه ویژه ای شود. 

 تجربه های خوب تان را منتقل کنید
محمدعلی زلفی گل، وزیر علوم با حمایت از عملکرد روسای دانشگاه ها 

در اتفاقـــات اخیر گفت: »شـــما در این ترم تحصیلی نشـــان دادید که 

شخصیت های روز تنگ هستید و می توان روی شما حساب کرد. شما در 

این دوران به خوبی فرزندان ما را حفظ کردید و فضای امنی در خوابگاه ها 

برای آنها فراهم کردید. شما با سعه صدر و حلمی که به خرج دادید، نشان 

دادید محیط دانشگاه متفاوت از فرهنگ عمومی جامعه است. در فرهنگ 

دانشـــگاهی مطالبه گری و پرسشگری ارزش است و نشان دادید که در 

سوال و مطالبه سعه صدر داشتید.«  وی با بیان اینکه در آستانه برگزاری 

فصل امتحانات هستیم، گفت: »بررسی ها نشان می دهد به راستی که شما 

روسای دانشگاه ها در حوزه آموزشی بسیار خوب عمل کرده اید. امیدواریم 

این تجربه را به نسل بعد منتقل کنید و تجربه های خود را مکتوب کنید.« 

 نیازمند بازنگری در سیاست های آمایش
 آموزش عالی هستیم

همچنین مصطفی رستمی، رئیس نهاد نمایندگی رهبری در دانشگاه ها 

هم به بحث های آمایش های آموزش عالی، سیاســـت جذب دانشجو، 

جذب اســـاتید و ارتقای اساتید اشاره کرد و گفت: »تمام این موارد باید 

بازنگری شود.«  رئیس نهاد نمایندگی رهبری در دانشگاه ها در ادامه به 

موضوع جذب اســـاتید اشاره کرد و گفت: »از ابتدا که این جذب انجام 

گرفتـــه باید بازنگری کنیم و ببینیم چه مقدار از این تعدادی که جذب 

شـــده اند بار برای انقلاب برداشـــته اند و خروجی این اتفاقات ارتقای 

جمهوری اسلامی است.« 

 عربستان 3 سال دیگر ایران را پشت سر می گذارد
 پیمان صالحی، معاون پژوهشـــی وزیر علوم در این اجلاس با اشاره به 

رتبه علمی کشـــور گفت: »اینکه ما در 25 ســـال، از رتبه 58 تولید علم 

جهان به رتبه 15 رسیده ایم، نتیجه این است که ضریب تبدیل محصول 

به سرمایه اولیه در هیچ کشوری مثل ایران نبوده، نیست و نخواهد بود. 

کشوری که 0.5 درصد تولید ناخالص داخلی )GDP( را سرمایه گذاری 

کرده و از 850 مقاله به 78 هزار مقاله رسیده، این تنها کار ایرانی هاست. 

هرچند در تولید علم، ما از ترکیه عقب بودیم و شش، هفت سال پیش، 

رتبه ترکیه را گرفتیم، اما دوباره ترکیه به ما رســـیده است. در 2021 ما 

دوباره در تولید علم با ترکیه تلاقی پیدا کردیم.«  او به کشور عربستان 

اشاره و تصریح کرد: »شیب رشد علمی عربستان نیز نشان می دهد که 

این کشـــور اگر با همین شیب ادامه دهد، سه سال دیگر ما را در تولید 

علم، به راحتی رد می کند. عربستان سرمایه گذاری زیادی در این حوزه 

انجام داده، ولی برخی می گویند که اینها مقاله و پژوهشگر می خرند. با 

این حال هر کاری که می کند درحال پیش روی است و باید حواس مان 

به این موضوع باشـــد.«  عدم سرمایه گذاری در حوزه دسترسی آزاد به 

مقاله ها در ایران هم موضوع دیگر مورد اشـــاره این مقام مسئول بود. 

صالحی گفت: »تا حدود 5 ســـال آینده تمام مجله های درجه یک دنیا 

پولی خواهند شد. این توافقی است که ناشران بین المللی باهم انجام 

داده اند. یعنی باید اپن اکسس )open access( شویم و اگر می خواهیم 

به 100 هزار و 120 هزار مقاله در سال برسیم باید برای هر مقاله 500 

تـــا هزار دلار پرداخت کنیم و این نیاز به پیش بینی دارد. ما از نظر اپن 

اکسس و دسترسی آزاد به مقاله ها از کشورهای دیگر پایین تر هستیم؛ 

چراکه نمی توانیم این 500 تا هزار دلار مبلغ را برای مقاله پرداخت کنیم.« 

نکته قابل توجه در صحبت های معاون پژوهشی وزیر علوم، لزوم حضور 

دانشگاهیان در بسترهایی مانند یوتیوب برای افزایش رویت پذیری است. 

به گفته او یوتیوب در ایران ممنوع اســـت، ولی دانشگاه های ما نباید از 

حضور در یوتیوب و پلتفرم ها ممنوع شوند. همان طور که مقامات ما در 

این پلتفرم ها حضور دارند، چرا دانشگاه ها و پژوهشگاه های ما نباید حضور 

داشته باشد؟ باید مجوزهای این موضوع را بگیریم.  معاون پژوهشی وزیر 

علوم به عملکرد برخی قطب های علمی در کشور اعتراض کرد و گفت: 

»درحال حاضر 120 قطب علمی در کشـــور داریم که مســـاله حل کن 

نیســـتند و پیشنهاد می شود که برای ایجاد قطب های علمی یا پردیس 

فناوری ابتدا برآوردی از میزان اعتبارات مالی آن صورت گیرد.« 

 هدف گذاری جذب 250 هزار دانشجو ظرف 3 سال
هاشـــم داداش پور، رئیس سازمان امور دانشجویان هم در این اجلاس 

با بیان اینکه ســـهم دانشـــگاه های دولتی ما از جذب دانشـــجویان 

بین الملل 24 درصد یعنی 27 هزار نفر است، گفت: »یعنی دانشگاه های 

دولتی ما از حدود 94 هزار دانشجوی خارجی جذب شده تنها 27 هزار 

دانشـــجو جذب کرده اند، هر چند که این عدد در حال تغییر بوده، اما 

نشان می دهد دانشگاه های ما در یک سال گذشته در این زمینه تلاش 

چندانـــی نکرده اند.«  او با بیان اینکه کشـــور رقیب ما در بحث جذب 

دانشجوی خارجی ترکیه است که در سال 2020، 185 هزار نفر و در 

سال 2021، 224 هزار جذب دانشجوی خارجی داشته است، افزود: 

»باید قبول کنیم اگر می خواهیم در این زمینه موفق باشیم باید در بحث 

بورس در جذب دانشجویان خارجی توجه کنیم. در همین راستا پیگیر 

آن هستیم تا موسسات جذب دانشجوی بین الملل ایجاد شود. امروز 

در کل دنیا 70 درصد جذب دانشـــجویان بین الملل توسط موسسات 

جذب انجام می شود و ما در حال شفاف کردن فرآیند آن هستیم تا جذب 

دانشجویان خارجی تسهیل شود.« به گفته او در حال حاضر 27 موسسه 

جذب دانشجو مجوز داشته و 20 مجوز نیز هفته آینده با تشکیل کارگروه 

ارائه خواهد شد. قرار است تا سال آینده این تعداد به 150 موسسه برسد. 

همچنین جذب 250 هزار دانشجوی بین المللی ظرف سه سال آینده از 

دیگر برنامه های سازمان امور دانشجویان به شمار می رود. 

 تحصیل دانشجویان دختر افغانستانی
 هزینه مالی تحمیل نمی کند

محـــور مهم صحبت هـــای وحید حدادی اصل، قائم مقـــام وزیر علوم 

در حوزه بین الملل هم درباره دانشـــجویان دختر افغانســـتانی بود. او 

از اعـــلام آمادگی ایران برای آموزش مجازی به این دانشـــجویان خبر 

داد و گفـــت:  »این احتمال وجود دارد برخی دانشـــگاه ها، تعدادی از 

دانشجویان افغانستانی را بورسیه کنند. وزارت علوم برای دانشجویان 

دختر افغانســـتانی هزینه نمی کند. آنها بایـــد هزینه تحصیل خود را 

بپردازند. همچنین با برخی از ســـازمان ها جلساتی داریم که پرداخت 

هزینه تحصیلی این گروه را پذیرفته اند. هزینه و بار مالی بر دانشـــگاه 

و وزارت علوم متحمل نمی شـــود. دو سازمان بین المللی، هزینه های 

تحصیلی این دانشجویان را پذیرفته اند.« 

  تنها 27 نفر در فرصت مطالعاتی مرتبط با صنعت 
حضور داشتند!

ســـیدرضا فاطمی امین، وزیر صمت اما آمـــار قابل تاملی را از حضور 

اعضای هیات علمی در فرصت مطالعاتی مرتبط با صنعت اعلام کرد و 

گفـــت: »27 نفر از اعضای هیات علمی از فرصت مطالعاتی در صنعت 

استقبال کردند.«

دراجلاسدوروزهروسایدانشگاههاچهخبربود؟

وزیر علوم از عملکرد روسا تعریف کرد
 معاونان از وضعیت شرایط علمی گلایه!

گزارش»فرهیختگان«ازآمارقابلتأملوزارتعلوم

۹۴ درصد بودجه دانشگاه ها صرف حقوق می شود
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شهید چمران اهواز

فردوسی مشهد
شهید بهشتی نحوه تقسیم بودجه

 در وزارت علوم

 % 94
حقوق و دستمزد

3%   پژوهشی

2% دانشجویی

1% سایر

شهریه دانشجویی

جرائم و خسارات

 % 42.67

 % 30.69

 % 9.31

 % 0.18
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مطالعاتی 
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ثبت اختراع 

 %
د 3.01
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ی دوره 
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بر

ی 
ت فرهنگ

خدما
 %

0.12

برگزاری همایش 

 %0.12

خدمات رفاه دانشجویی  %1.43

فعالیت های کشاورزی و دامداری   %1.37

قرارداد ساخت دستگاه های صنعتی   %1.08

فروش اموال منقول   %0.75

بازپرداخت
تسهیلات اعطایی 
 به واحدهای فناور 
  %0.01

فروش زمین و ساختمان   %0.63

قراردادهای فناورانه   %0.61
جاره %2.70 

ا

سود سپره بانکی %2.28 

سایر درآمدهای پژوهشی %1.29 

زمایشگاهی خدمات آ

قرارداد شرکت های 
دانش بنیان

قرارداد ساخت 
تجهیزات

 % 0.45
 % 0.39

 % 0.23

عملکرد وصول درآمدهای اختصاصی دانشگاه ها و پارک های علم و فناوری در سال 1400

عبداللـــه معتمدی، رئیس دانشـــگاه علامه طباطبایی در 

گفت وگو با »فرهیختگان« درباره میزان تخصیص بودجه به 

این دانشـــگاه گفت: » 99 درصد بودجه دانشـــگاه علامه 

طباطبایی تخصیص پیدا کرده، اما با توجه به اینکه دانشگاه 

ما همواره مشـــکلات مالـــی دارد، در این میزان تخصیص 

کمک سازمان برنامه بی تاثیر نبوده و تخصیص بودجه بیشتر 

شده است. با این حال تا به امروز برخی از درخواست ها مبنی بر افزایش بودجه محقق 

نشده است، البته کمک های موردی به دانشگاه ها از سازمان ها و ارگان های مختلف 

صورت گرفته اما همچنان دانشگاه ها نیاز دارند که کمک های بیشتری در حوزه بودجه 

صورت بگیرد.«

او درباره انتظار خود از بودجه سال آتی گفت: »بودجه سال آینده باید واقع بینانه باشد، 

یعنی باید با توجه به تغییراتی که در ارائه خدمات غذای دانشـــجویی یا خدماتی که 

دانشگاه ها می دهند، انجام گیرد. در حال حاضر یک پرس غذای دانشجویی حداقل 

60 الی 70 هزار تومان هزینه دارد، اما مبلغی که ما از دانشجو می گیریم در حد 6 هزار 

تومان برای هر پرس غذا است، قطعا ما هم باید بتوانیم این مابه التفاوت را جبران کنیم.« 

رئیس دانشگاه علامه طباطبایی با تاکید بر اینکه فعالیت دانشگاه فقط پرداخت حقوق 

و دستمزد نیست، افزود: »دانشـــگاه باید برای فعالیت های پژوهشی و فعالیت های 

فرهنگـــی اعتبـــار بگذارد؛ چراکه یکی از مهم ترین اهداف دانشـــگاه ها توجه به این 

فعالیت ها اســـت. در حال حاضر اعتباراتی که دانشـــگاه دریافت می کند به سختی 

می تواند بخش های مختلف را جبران کند. بخش دیگر نیز بدهی هایی است که از دولت 

قبل مانده  و همچنان در یکی دو ســـال گذشته، امکان پرداخت آن برای دانشگاه ها 

وجود نداشته اســـت. این بدهی ها شامل بدهی به پیمانکار، اعضای هیات علمی و 

تدریس های سال 99 به بعد است که پرداخت نشده است.« 

 بیش از 95 درصد بودجه صرف حقوق و دستمزد می شود
معتمدی درباره سهم حقوق و دستمزد از بودجه دانشگاه علامه گفت: »من فکر می کنم 

در دانشـــگاه ما بالای 95 درصد از اعتبارات مان صرف حقوق و دستمزد می شود. در 

بقیه دانشگاه ها نیز وضعیت به همین صورت است.« 

او در ادامه در مورد راهکار بهبود تقســـیم بودجه عنوان کرد: »ما باید در حوزه بودجه 

نگاهی واقع بینانه داشته باشیم. امروز نسبت دانشجویانی که شهریه پرداز هستند در 

تمام کشور رو به کاهش است. دانشگاه ها زمانی به این نتیجه رسیدند که دانشجوی 

شهریه پرداز نگیرند به این دلیل پولی که برای شهریه ثابت و متغییر از دانشجو دریافت 

می کنند، کفاف هزینه های دانشجو را نداده و نه تنها به دانشگاه نفعی نمی رساند، بلکه 

دانشگاه باید مبلغی نیز از اعتبارات خودش بگذارد تا بتواند هزینه تحصیل و آموزش 

او را بپردازد. بنابراین هزینه ها و شهریه دانشجویان باید واقع نگرایانه باشد. همچنین 

باید اعتباراتی که به دانشگاه ها داده می شود، متناسب با نیاز دانشگاه ها باشد.« 

معتمدی با تاکید بر اینکه باید در پرداخت بدهی های دانشـــگاه ها به ما کمک شود 

تا بتوانیم آنها را پرداخت کنیم، خاطرنشـــان کـــرد: »از آنجایی که اصلی ترین درآمد 

اختصاصی ما از محل شهریه هاست، امسال افزایش چندانی در این زمینه نداشتیم. 

البته درآمدهای اختصاصی که مربوط به طرح های پژوهشـــی و آموزش آزاد بوده به 

نســـبتی رشد داشـــتند اما منبع درآمد اصلی ما که مربوط به شهریه هاست، تغییری 

نداشته و درآمد ما نیز به نسبت پارسال تغییر چندانی نکرده است.« 

علی محمد آخوندعلی، رئیس دانشگاه شهید چمران اهواز 

درباره میزان تخصیص بودجه گفت: »اعتبارات دانشگاه ها 

ســـه بخش است. بخش اول تملک و دارایی است، بخش 

دوم مربوط به حقوق و دســـتمزد و بخش سوم سایر است. 

حقوق و دستمزد و هر آنچه به صورت ماهانه مورد نیاز باشد، 

خزانـــه پرداخت می کند و طبق برنامه جلو می رود، اما در 

بخش سایر و تملک و دارایی تا این لحظه چیزی در حدود 30 درصد کمبود بودجه 

داریم که جزء مشکلات ما محسوب می شود.«

او در پاسخ به اینکه بودجه دانشگاه ها افزایشی داشته یا نه، بیان کرد: »در این مورد 

به درخواســـت دانشگاه ها توجه نشد و حتی در ســـقف اعتباراتی که تصویب شده 

اســـت، عقب هستیم. در بخش سایر که شـــامل اعتبارات دانشجویی می شود هم 

تا به امروز بر اســـاس برنامه جلو نرفته ایـــم.« آخوندعلی درباره انتظار خود از بودجه 

سال آینده دانشگاه ها عنوان کرد: »ما حداقل باید 50 درصد افزایش بودجه داشته 

باشـــیم اما طبق شنیده ها گفته شد که تنها 20 درصد افزایش خواهد داشت، البته 

ما در حال چانه زنی برای افزایش بودجه سال آینده هستیم.«  رئیس دانشگاه شهید 

چمران اهواز با اشـــاره به اینکه عمده اعتبارات صرف حقوق و دســـتمزد می شـــود، 

افزود: »حتی بخشـــی از اعتبارات مربوط به حوزه ســـایر نیز صرف حقوق و دستمزد 

می شود و برای پیمانکارهای شرکتی و... هزینه می شود. صرفا اعتبارات برای حقوق 

و دســـتمزد بالای 90 درصد اســـت.«  او در ادامه درباره ادامه روند جاری و از دست 

رفتن اثرگذاری دانشگاه ها در حوزه علم بیان کرد: »بله، این مورد درست است که اگر 

این روند ادامه داشـــته باشد دانشگاه ها از تاثیرگذاری باز می مانند. دانشگاه  ما نیز 

تا به امروز از بســـیاری از ایده ها عقب مانده است. در حوزه تحول فناوری پروژه های 

بســـیاری داریم، به کارگیری جوانان، رشد پردیس علم و فناوری و فراهم کردن زمینه 

اشتغال با فعالیت های اشتغال آفرین علمی که این فعالیت ها در ادامه به فعالیت هایی 

مولد تبدیل می شـــود و درنهایت نیز به مقصد تجاری سازی می رسد اما با ادامه این 

روند از این اهداف خود باز می مانیم. اگر دولت اعتباری ندارد، حداقل اجازه دهند 

تا املاک دانشـــگاه را بهینه کنیم، قطعا این مورد می تواند چرخ تولید علم و فناوری 

را بچرخاند و ما نیز مدیریت می کنیم تا از ریل خود خارج نشود.«

 درآمدهای اختصاصی دانشگاه ها طبل توخالی است
آخوندعلی در ادامه درباره درآمدهای اختصاصی دانشگاه ها گفت: »این درآمدهای 

اختصاصی یک طبل توخالی اســـت. فرض کنیم که برخی از اســـاتید ما پروژه ای با 

صنعت ایجاد می کنند و درآمدی می آید، اما درآمد حاصل از این مورد به دانشـــگاه 

نمی رسد. یعنی سهم بالاسری دانشگاه فقط 10 درصد است که آن هم صرف گرنت 

اســـاتید می شود. با این حال اگر این بخش ساماندهی شود، شاید بهبودی در این 

حوزه داشته باشیم.« 

رئیس دانشـــگاه چمران اهواز درباره طرح خود برای ورود متخصصان واقعی به این 

حوزه گفت: »اگر قرار اســـت وزارتخانه ها پروژه هایشـــان را از طریق دانشـــگاه پیش 

ببرند، باید بر ســـر میز هیات رئیســـه بگذارند. کل اعتبارات را در بخش درآمدهای 

اختصاصی دانشـــگاه ها قرار دهند و بعد ما کارگروهی تشکیل می دهیم و تخصصی 

این مشکلات را حل کنیم تا هم دانشگاه از منافع مالی این پروژه بهره مند شود و هم 

عضو هیات علمی بهره مند شـــود و ســـازمان نیز  به نتیجه خوبی برسد و متخصصان 

واقعی در این حوزه ورود کنند.«

او در پایان درباره طرح های ارتباط با صنعت دانشگاه خود برای افزایش درآمدهای 

اختصاصـــی گفت: »بخش زیادی از درآمدهای اختصاصی علی رغم اینکه ســـودی 

برای ما نداشته اما دستاوردهایی در حوزه پژوهشی داشته است. ما در حوزه ارتباط 

با صنعت حرکت جدید و جدی را با مدیران عامل و شرکت های بزرگ شروع کردیم. 

با این افراد جلساتی گذاشتیم و تفاهم نامه ای امضا کردیم تا به طرحی که گفته شد، 

برســـیم و عملیاتی کنیم که ازجمله آن می توان به صنایع فولاد و نفت، سازمان آب و 

برق و طرح توسعه نیشکر اشاره کرد.«

یکـــی از نقدهایی که همیشـــه به نحـــوه مدیریت 

دانشـــگاه ها و وزارت علوم وارد می شود، تخصیص 

ناچیزی از بودجه دانشگاه ها به حوزه پژوهش است. 

با این وجود که یکی از اهداف اصلی دانشـــگاه ها 

تولید علم و فناوری و پژوهش است، اما مقصد بیش از 

90 درصد بودجه دانشگاه ها حقوق و دستمزد است. 

مقصدی که به نظر می رســـد در آینده ای نه چندان 

دور، اثرگذاری دانشگاه ها در حوزه پژوهش را از بین 

ببرد. علی خطیبی، معاون مالی اداری وزارت علوم 

با گزارشـــی از اوضاع تقسیم بودجه بر این موضوع 

صحه گذاشـــت. او در اجلاس روسای دانشگاه ها، 

پژوهشگاه ها و پارک ها درباره سهم حقوق و دستمزد 

از بودجه وزارت علـــوم، تحقیقات و فناوری گفت: 

»94 درصد از کل بودجه ســـهم حقوق و دستمزد 

است، 3 درصد هزینه ها پژوهشی و اعتباری است 

که صرف پژوهش می شود، 2 درصد نیز هزینه های 

دانشـــجویی اســـت. امیدوارم هیچ وقت روزی که 

می خواهم بگویم را نبینم؛ اما ما با آموزش و پرورش 

شدن فقط 3 درصد فاصله داریم. تنها 3 درصد که 

به درآمد و هزینه برســـیم. تنها اعتباری را بگیریم و 

حقـــوق بدهیم.«  این اتفاق در حالی روی می دهد 

که به نظر می رســـد نه تنها دانشگاه ها قصدی برای 

نوگرایی سیاســـت های موجود در بخش تخصیص 

بودجه ندارند، بلکه همچنان نیروهای شرکتی خود 

را اضافه می کنند. خطیبی با اشاره به اینکه صرف 

94 درصد از اعتبارات برای حقوق به روسای دانشگاه 

بازمی گـــردد، عنوان کرد: »جذب نیروی شـــرکتی 

ممنوع است. دانشگاه را که ما درست نکردیم و 40 

سال است که دانشگاه ها کار می کنند. چه دلیلی 

دارد که رئیس جدید تعدادی نیروی شرکتی اضافه 

کنـــد؟ این اتفاقات باعث بلعیده شـــدن اعتبارات 

آموزش عالی می شود.« 

رقم درآمدهای اختصاصی دانشـــگاه ها در سال 

1400، 5 هزار و 400 میلیارد تومان بوده است. 

این بدان معنی اســـت که درآمد دانشـــگاه ها در 

ســـال گذشـــته حدود 12 درصد کل بودجه ای 

اســـت که امسال به آموزش عالی اختصاص یافته 

اســـت. جالب تر اما منابع درآمدهای اختصاصی 

دانشگاه هاســـت که براســـاس آمار، اولین منبع 

کماکان آموزش و شهریه است. مساله ناامید کننده 

اما سهم پایین پژوهش در درآمدهای اختصاصی 

است. 

طبـــق گفته معاون مالی اداری، حدود 42 درصد 

این مبلغ از شـــهریه دانشـــجویان و 30 درصد آن 

از جریمه و خســـارت آمده است و به قول خطیبی 

نماد بارز تضاد منافع است؛ چراکه کاهش جریمه 

و خسارت در دانشگاه ها از حیث درآمد اختصاصی 

به نفع دانشگاه است، اما موارد مختلفی را در جهت 

ضرر دانشـــگاه را هم می توان در برابر آن لیســـت 

کرد. 2.7 درصد درآمد دانشگاه ها از اجاره تامین 

می شـــود. سود ســـپرده چهارمین منبع درآمدی 

دانشگاه هاست که 2.2 درصد درآمد دانشگاه ها 

را به ارمغان آورده؛ هرچند با قانون حســـاب واحد 

خزانه تصویب شد، احتمالا باید قید آن را هم زد. 

خطیبی درباره عملکرد دانشگاه ها در حوزه درآمد 

اختصاصـــی توضیـــح داد: »ما تا بـــه امروز عملا 

بنگاه  داری کردیم. یکی از اصلی ترین دلایلی که 

مجلس این قانون را گذاشـــت این است که معتقد 

است، دانشگاه ها پول را به بانک می برند و سپرده 

می کنند، بعد نیز این ســـپرده را هزینه نمی کنند! 

البته ما حساب مالی را رد کردیم و دفاع کردیم که 

هزینه های دانشگاه بالا رفته است.«

حدس دانشگاه های پردرآمد دولتی سخت 

نیست. دانشگاه های مطرح پایتخت به ویژه 

آنها که صنعتی هم هســـتند طبیعتا باید در 

بالای جدول باشند. سه دانشگاه نخست از 

آنهاست و پس از دانشگاه صنعتی اصفهان، 

دانشگاه تهران رتبه پنجم میزان درآمد با توجه 

به تعداد هیات علمی را دارد. خطیبی در ادامه 

با اشـــاره به اینکه درآمد اختصاصی ناشی از 

پژوهش و فناوری باید در اولویت قرار بگیرد، 

درباره 10 دانشگاه  برتر در درآمد اختصاصی 

از پژوهش گفت: »دانشـــگاه اول، دانشگاه 

شـــریف اســـت که به ازای هر هیات علمی 

304 میلیون تومان در آمد دارد. در رتبه بعد 

دانشگاه امیرکبیر با 265 میلیون تومان قرار 

می گیرد. رتبه سوم نیز مربوط به دانشگاه علم 

و صنعت با 154 میلیـــون تومان قرار دارد. 

مابقی دانشگاه ها نیز باید به این سمت بروند 

تا اوضاع تنفسی بهتری داشته باشند.« 

رئیس دانشگاه علامه طباطبایی: 

بدهی های دولت قبلی مانده که امکان پرداخت نداشتیم

رئیس دانشگاه شهید چمران اهواز:

30 درصد کمبود بودجه داریم

آموزش عالی با آموزش و پرورش شدن
 3 درصد فاصله دارد!

درآمد اختصاصی از پژوهش و فناوری
 زیر یک درصد

10 دانشگاه پردرآمد کشور را بشناسید

حالا که به قول معـــاون اداری مالی وزارت علوم، 

دانشـــگاه در عمل مشـــغول بنگاه داری هستند، 

بانکداری سوژه جدیدی محسوب می شود. خطیبی 

در توضیح راه اندازی بانک توســـط این وزارتخانه 

اظهار کرد: »وزارت علوم و وزارت بهداشـــت هر دو 

بـــا هم 15 درصد بودجه عمومی کشـــور را دارند. 

3 درصد وزارت علوم و 12 درصد وزارت بهداشـــت 

اســـت که عدد آن به 350 همت می رســـد. به هر 

اقتصاددانی که بگویید، می گوید حتما 4 یا 5 بانک 

هم در مجموعه شان دارند، اما ما بانک نداریم.«  او 

در ادامه پیشنهاد خود را مطرح کرد و گفت: »بانک 

مسکن مربوط به وزارت مسکن وشهرسازی است، 

بانک ســـپه مربوط به وزارت دفاع، بانک صنعت و 

معـــدن مربوط به وزارت صمت، بانک کشـــاورزی 

مربوط به وزارت جهاد، بانک توسعه و تعاون و رفاه 

مربوط به وزارت رفاه می شـــود. بانک گردشگری 

مربـــوط به وزارت میراث فرهنگی، بانک ســـرمایه 

مربوط به آموزش و پرورش و بانک شـــهر مربوط به 

شهرداری تهران اســـت. صندوق رفاه وزارت علوم 

وقتی می خواهد وام بدهد، این وام را از بانک دیگری 

به او پرداخت می کنند و ما فقط تامین منابع انجام 

می دهیم. ما تامین منابع به این سنگینی را انجام 

می دهیـــم اما ابزار مالی آن را نداریم، ابزاری که به 

کمک ما می آید و چرخ آمـــوزش عالی را راحت تر 

می چرخاند و این ابزار بانک است.«  خطیبی با تاکید 

بـــر اینکه مردم به آموزش عالی اعتماد دارند، بیان 

کرد: »حتی شاید در مواردی مردم ترجیح دهند که 

سپرده خود را در بانک دانشگاه بیاورند. اگر آموزش 

عالی بانکی داشـــته باشد و بخواهد امور خود را با 

بانک خودش بسپارد، آیا می تواند مشکل گشایی 

در این شرایط اقتصادی باشد؟ ما قویا این مورد را 

پیگیری می کنیم و امیدواریم بتوانیم.«

در مهرماه امسال بخشـــنامه ای درمورد تبدیل 

وضـــع نیروهای ایثارگر و خانواده شـــهدا ابلاغ 

شد که براســـاس این قانون حدود 5 هزار نفر از 

نیروهای شرکتی آموزش عالی تغییر وضع شدند. 

تغییر وضع تنها به این معنی اســـت که کارکنان 

ایثارگر یا خانواده شهدا باید به استخدام رسمی 

وزارت علوم دربیایند و همچنان به کار خود ادامه 

می دهند. اما برخی از دانشگاه ها و بخش های 

وزارت علوم به این بهانه چندین نفر نیروی شرکتی 

استخدام کردند. خطیبی با انتقاد از این حرکت 

دانشـــگاه ادامه داد: »براساس این قانون حدود 

5 هزار نفر از نیروهای شـــرکتی در آموزش عالی 

تغییر وضع شـــدند. 670 نفر نیروی شرکتی به 

آموزش عالی اضافه شـــد و در پاسخ چرایی این 

مورد گفته شـــد که این میزان نیرو تبدیل وضع 

شدند. یعنی انگار تبدیل وضع شدند دیگر کار 

نمی کنند. چون تبدیل وضع و رســـمی شده ما 

شرکتی استخدام کردیم. 670 نفر نیروی شرکتی 

جدید فقط امسال اضافه شده است.«  او در ادامه 

صحبت های خود به بودجه فرهنگی دانشگاه ها 

اشاره کرد و افزود: »تمام اعتبارات ما به جای اینکه 

صرف تحقیقات و پژوهش و مسائل فرهنگی شود، 

صرف حقوق می شود. ما تازه به این فکر افتادیم 

کـــه باید 3 درصد بـــرای فعالیت های فرهنگی 

اختصاص یابد. اگر این 3 درصد را در ســـالیان 

قبل می دادیم، امسال اوضاع دانشگاه ها بسیار 

بهتر از این بود که در حال حاضر است. زمانی که 

ما 3 درصد فرهنگی را نمی دهیم، ناچار می  شویم 

تا هزینه های دیگری را متحمل شـــویم. اوضاع 

پژوهشگاه ها و پارک ها در این حوزه بهتر است. 

هزینه های پژوهشی دهانه تنفس است اما برای 

آموزش عالی کم کم بسته می شود.« 

در ســـال جاری مهم ترین مشکلی که روسا 

داشتند، بحث تغذیه بود. این گزاره را خطیبی 

مطرح می کند. براساس گزارش او امسال 2 

هزار و 500 میلیارد تومان در بودجه عمومی 

و هـــزار و 400 میلیـــارد تومان نیز در تبصره 

14 برای تغذیه تخصیص یافته اســـت. 700 

میلیارد تومان دیگر نیز از سمت سازمان برنامه 

داده شده و جمعا اعتبارات تغذیه به 3 هزار و 

600 میلیارد تومان رســـید. حالا دیگر حتما 

دانشگاه ها و به ویژه روسا منظور از افزایش 4 

قلم کالا را به خوبـــی دریافتند! البته رئیس 

صندوق رفاه دانشـــجویان وزارت علوم برآورد 

این مجموعه برای شش ماهه دوم 1401 را 5 

هزار 641 میلیارد اعلام کرده که 2 هزار و 452 

میلیارد تومان کســـری در این بخش است. 

به گفته او هزینه هر ماه غذای دانشـــجویان 

دولتی یک میلیون و 121 هزار تومان حساب 

شـــده که 487 هزار تومان آن را دانشگاه ها 

کسری دارند. 

خطیبـــی از ابلاغیـــه رئیس جمهـــوری در 

همین موضوع هـــم خبر می دهد. او گفت: 

»رئیس جمهـــوری ابلاغیـــه ای داد و گفـــت 

درخصـــوص بحـــث تغذیـــه روی مدل های 

جدیـــدی فکر کنیم. درخصـــوص اداره این 

مباحث مدل های جدیـــد تامین هزینه فکر 

کنیم. ما در تلاش هستیم که مدلی را پیشنهاد 

دهیـــم تا دغدغه فکری مـــدل تامین هزینه 

و خوابگاه ها را حل کنیم و رئیس دانشـــگاه 

ما فرصت پرداختن به مقوله های پژوهشـــی 

و فرهنگی را داشـــته باشـــد. در حال حاضر 

قیمت دانشـــجویی تغذیه که 6 هزار تومان 

است، این مقدار تنها معادل پول نوشابه ای 

اســـت که همراه غذا می دهیم. برای تغذیه 

به خوبی تصمیم گیری نشـــده است؛ هرچند 

در حال حاضر برخی از دانشـــگاه ها با این 6 

هزار تومان هم مشکل دارند.«

شـــرایط مالی دانشگاه ها آن گونه که روسای دانشـــگاه ها می گویند وضعیت 

مطلوبی ندارد. هرکدام دلیل و اســـتدلالی بـــرای این وضعیت دارند اما حرف 

مشترک شـــان نیاز به تقویت حمایت های مالی از ســـمت دولت است. با این 

وجود، ســـازمان برنامه و بودجه برای سال 1402، افزایش ناچیزی در بودجه 

آموزش عالی در نظر گرفته است. خطیبی به بودجه 1402 اشاره ای داشت و به 

روسای دانشگاه متذکر می شود: »اگر در بودجه 1402 مدیریت هزینه نداشته 

باشیم، نسبت به امسال تفاوتی نخواهیم داشت. عددی که در حال حاضر اعلام 

شـــد، رشد متوسط 20 درصدی اســـت. درواقع برای دانشگاه ها تا 20 درصد 

رشد در نظر گرفته شده است. باید این مورد را در نظر گرفت که مدیریت هزینه  

ما به چه شکل است.« 

وزارت علوم هم بانک می زند؟ دانشگاه ها هنوز هم کارمند می گیرند!

3  هزار و 600 میلیارد تومان در سال 1401 
به تغذیه اختصاص یافت

رشد 20 درصدی بودجه دانشگاه در 1402

ســـالهایاخیرکمترگفتوگوییازروسایدانشگاهها

درخصـــوصمباحثمالیرامیتوانپیـــداکردکهدرآن

ازوضعیتدانشـــگاههاگلایهنشـــدهباشد.شرایطمالی

دانشـــگاههادرطولسالهایاخیرنهخاطرهخوبیبرای

روسایپیشینســـاختهونهامکانپیادهسازیایدههای

نورابرایروسایجدیدفراهمکردهاست.موضوعتامین

مالیدرمراکزآموزشعالییکیازچالشهایهمیشگی

درادارهدانشـــگاهبـــودهوکماکانهمهســـتوبهنظر

نمیرســـددرآیندهنزدیکاتفاقخاصیبرایآنبیفتد.

هرچندبخشیازتحولوتغییرآموزشعالیبدونشک

بهمباحثمالیگرهخوردهاســـت.دانشـــگاههایایران

برعکسآنچهدرمراکزدانشـــگاهیبزرگدنیاشـــاهدیم

ودر»فرهیختگان«هـــممنعکسکردهایم،عملکردمالی

شفافیندارند.همچنیندیوانمحاسباتبهلحاظشرایط

خاصدانشگاههایدولتیامکانبررسیدقیقبودجههای

دولتیودرآمدهایدانشـــگاهرانـــدارد.باوجوداینباید

آمارهایاعلامیمعاونمعاوناداریمالیومدیریتمنابع

وزارتعلـــومرابایدمهمترینمنبعیدانســـتکهکمی

تاریکخانهمالیدانشـــگاههایدولتیراهرچندمحدودو

کوچکاماشفافکردهاست.پنجشنبه15دیماه14۰1،

اجلاسروسایدانشگاههابرگزارشدوعلیخطیبی،معاون

اداریمالیوزارتعلومآماریراازوضعیتبودجهودرآمد

دانشگاههااعلامکرد،دوتنازروسایدانشگاههایکشور

هـــمدرگفتوگوبـــا»فرهیختگان«همبـــرگزارشصحه

گذاشتندوهمازدغدغههایمالیخوددرادارهدانشگاه

صحبتکردندکهدرادامهمیخوانید.
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